
PLÁNOVANÉ ZMĚNY V ODPADOVÉM HOSPODÁŘSTVÍ OBCE 

Náklady na svoz a třídění odpadů jsou významnou položkou rozpočtu obce. Příjmy z místního 

poplatku za odpady od občanů a příspěvek za třídění od společnosti Eko-kom bohužel nepokrývají 

související náklady. Doplatek obce za rok 2024 činil 108 000,-kč. Stávající systém navíc nerozlišuje, zda 

konkrétní domácnost odpad třídí.  

Od roku 2021 platí zákon o odpadech, který stanovuje obcím limity produkce směsného komunálního 

odpadu (SKO) a velkoobjemového odpadu(VO). Pro rok 2025 je limit 160kg na občana za rok. 

V dalších letech se bude limit snižovat o 10kg ročně. Cílem je limit 120kg komunálního odpadu na 

občana za rok v roce 2029. Zákon také stanovuje rostoucí poplatky za skládkování, které se uplatňují 

při nesplnění uvedených limitů. To se promítne do růstu nákladů na odpadové hospodářství obce. 

V roce 2023 byla produkce SKO/VO v Senoradech 247kg na občana. Obec je také povinna zajistit od 

roku 2025 vytřídění minimálně 60% z celkového množství komunálního odpadu! 

Tyto skutečnosti vedly obec k opatřením, která nám pomohou jednak zvýšit míru tříděných složek 

(plast, papír, kov, oleje, textil), snížit produkci SKO a snížit celkovou finanční zátěž. 

CO TO ZNAMENÁ PRO OBČANY? 

Obec získala dotaci na nákup nádob 240l s barevnými klipy na třídění papíru a plastů. Tyto nádoby 

dostane každá domácnost (vyjma chalupářů) zdarma po podpisu smlouvy o výpůjčce s obcí. Svoz 

tříděného odpadu od domů bude zajištěn 1x měsíčně. Největší výhodou tohoto systému je pohodlí. 

Třídíte do své nádoby, odpadá chození s odpadem do sběrných míst. Ostatní druhy odpadů se budou 

třídit obvyklým způsobem. První svoz je plánován již na 27. leden 2025 (plast). Svozový den bude 

pondělí, kalendář bude zveřejněn. 

 

Volně dostupné kontejnery na směsný i tříděný odpad plánujeme omezit tak, aby nebyly zneužívány 

obyvateli jiných obcí nebo podnikateli. Všichni podnikatelé mají zákonnou povinnost řešit odpady ze 

své činnosti na vlastní náklady. V případě zájmu mohou podnikatelé využívat obecní systém sběru 

odpadů na základě písemné smlouvy s obcí. 

Dále plánujeme zavést zásadnější změny pro chataře. Zapojení do systému odpadového hospodářství 

je zcela dobrovolné. Pokud budou chtít majitelé chat odpady v naší obci nadále odkládat, budou je 

odkládat do uzamčených kontejnerů tak, aby bylo možné vyprodukované množství rozpočítat mezi 

jednotlivé producenty nebo jednoznačně identifikovat. Tento systém nikdy nebude pro chataře 

objektivní, neboť neprodukují všichni stejně, nicméně možnost odkládání je zde ponechána, stejně 

tak jako možnost odpadky v naší obci neodkládat vůbec a odvézt si je s sebou do místa trvalého 



bydliště, kde daná osoba platí řádný poplatek za odpady. Problematiku spravedlivější evidence 

odpadů z chatové oblasti budeme ještě v budoucnu řešit. 

ZAPLAŤ ZA TO, CO VYHODÍŠ A NEVYTŘÍDÍŠ! 

Zavedení nového systému bude znamenat také změnu místního poplatku za odpad. Stávající paušální 

platba bude nahrazena poplatkem za objem SKO (směsného komunálního odpadu), který domácnost 

za rok vyprodukuje. Sběrné nádoby na SKO budou opatřeny čipy pro jednoznačnou evidenci počtu 

výsypů (čipování proběhne zhruba v polovině roku 2025). Celkový objem odpadu se vypočítá podle 

objemu nádoby na SKO a počtu jejich výsypů za rok. Započítávat se bude vždy 100% objemu 

registrované nádoby, ne váha odpadu! V případě, že stávající nádobu na komunální odpad nenaplníte 

do termínů pravidelných svozů, můžete ji přistavit ke svozu, až bude plná, anebo si pořídíte menší typ 

nádoby pro vaši domácnost. Každá domácnost bude mít elektronický přístup ke svému odpadovému 

účtu, kde budou evidovány výsypy nádob a aktuální výše poplatku. Změna místního poplatku bude 

účinná od ledna roku 2026. 

CÍLEM UVEDENÝCH OPATŘENÍ JE ZAJISTIT 

- Pohodlné třídění a svoz odpadů od rodinných domů 

- Vyšší míru třídění a nižší produkci SKO a VO 

- Spravedlivý poplatek – ten, kdo třídí, zaplatí za odpady méně 

- Pořádek a čistotu v obci 

K plánovaným změnám proběhne v průběhu roku 2025 informativní schůzka. 

Věříme, že plánované změny budou řešením problematiky odpadového hospodářství. Děkujeme 

všem, kteří odpady třídí a málo produkují! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 


